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ANIMALOTHERAPY IN UZBEK CULTURE: ANALYZE ETHNOGRAPHICAL CHRONIC 

Ahrorbek A’zamjonovich Azizov, PhD, Senior Researcher Academy of Science of Uzbekistan 

In this article the author analyzed representations of Uzbeks associated with environment 
especially with animals’ healing peculiarities. The article shows the traditional treatment of different 
illnesses with the help of animals based on historical sources and ethnographic researches. Studied some 
types of animal-assisted therapy are intertwined with daily life, religious belief and environmental 
knowledge. Examined mystic and empiric traditional treatment of animal-therapy of past and present. 
Another problem is considered in the basis of ethnographic field materials of our time. 
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АНИМАЛОТЕРАПИЯ В УЗБЕКСКОЙ КУЛЬТУРЕ: АНАЛИЗ ЭТНОГРАФИЧЕСКОЙ 
ХРОНИКИ 

В данной статье автор проанализировал представления узбеков, связанные с окружающей 
средой, особенно с особенностями лечения животных. В статье на основе исторических 
источников и этнографических исследований показано традиционное лечение различных 
заболеваний с помощью животных. Изучаемые виды анималотерапии переплетаются с 
повседневной жизнью, религиозными убеждениями и экологическими знаниями. Рассмотрены 
мистические и эмпирические традиционные трактовки анималотерапии прошлого и настоящего. 
Еще проблема рассматривается в основе этнографических полевых материалов современности. 
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